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Az alakuló ülés bevezetőjében Soós Lőrinc elnök gratulált az újjáválasztott 
Választmány és a Számvizsgáló Bizottság tagjainak.  
 
Köszönetet mondott  

− Herman Sándornak, az előző 2 ciklus elnökének, aki nehéz periódusban állt 
az MST élén,  

− a Választmányba be nem került, de a január 29-i Közgyűlésen a tagjelöltséget 
vállaló kollégáinknak, 

− a 2010. január 29-én lebonyolított, „Paradigmaváltás a 21. század 
statisztikájában?” című konferencia előkészítésében és lebonyolításában 
résztvevőknek. A résztvevők véleménye szerint az utóbbi évek egyik legjobb 
konferenciáját sikerült megszervezni,  

− a 2010. január 29-i közgyűlés előkészítéséért,  
− a Jelölő Bizottságnak, amely a nehéz körülmények között is alapos munkát 

végzett, 
− a Szavazatszámláló Bizottságnak, amely a technikai nehézségek ellenére 

rugalmasan végzete munkáját. Végül, de nem utolsó sorban  
− Hunyadi Lászlónak a közgyűlés színvonalas, pontos levezetéséért.  

 
Bevezetőjében elmondta, hogy meg sem kísérel komplett programot felvázolni, 
hiszen az csak a Választmánnyal és a Szakosztályokkal közösen, a kollektív 
bölcsesség mentén lehetséges megalkotni.  
 
1. Az elmúlt évtizedben szerzett tapasztalatai alapján az alábbi stratégiai teendőket 

ajánlotta a Választmány figyelmébe: 
− Folytatni kell a páratlanul sikeres nemzetközi tevékenységünket (az MST első 

alkalommal 2007-ben és 2009-ben - az ISI támogatásával - a „Visegrádi 
Statisztikai Társaságok” önálló szekciót kaptak). 

− A KSH-val való kapcsolatunkat normalizálni kell. 
− Az MST finanszírozásának szélesebb alapokra kell állítani. 
− Az eddigieknél erőteljesebben nyitni kell a külső szakértők, a statisztika 

határterületei felé. 
− Fontos feladat a fiatalok még hatékonyabb bevonása a társasági munka 

minden területébe, beleértve a fiatalok Keleti Károly Pályázaton való 
részvételét. (Megjegyzés: 2009-ben az MST kérésére a Magyar Közgazdasági Társaság 
valamennyi 35 év alatti tagtársuknak e-mail-on elküldte a Keleti Károly pályázati felhívást) 

− A korábban elfogadott „Szakmai Statisztikai Etikai kódex”et át kell ültetni a 
gyakorlatba. (Ez a nagy horderejű, színvonalas munka elkészült, de nem 
lépett életbe, mert többen fenyegető eszközt láttak benne. Sokan 
összemosták a statisztika gyakorlati kódexével, holott a munkamegosztás, az 
egymásra épülés világos, a vonatkozási kör és az útmutatás iránya egyaránt 
különböző.) Míg a gyakorlati kódex a hivatalos statisztikára vonatkozik, azt írja 
elő, hogy mit kell csinálni; a Statisztikai Etika mindenkire (a  felhasználókra is) 
vonatkozik, és azt írja elő, hogy hogyan kell működtetni, illetve használni a 
statisztikát.  

http://www.mstnet.hu/cikkek/_doku/SzaboPeter_felkero.pdf


 2

Operatív teendők 
− Kezdeményeznünk kell az új Együttműködési Megállapodás mielőbbi aláírását 

a KSH-val. 
− Legkésőbb 2010. május végéig le kell bonyolítani a szakosztályi 

tisztújításokat. 
− Így még 2010. I. félév végére kialakulhat a szakosztályok szakmai programja. 
− Ki kell értékeljük a január 29-i szakmai konferencia tapasztalatait. 
− Honlapunkon a szükséges finomításokat el kell végeznünk, hogy az minél 

inkább felhasználó-barát legyen.  
 
Hozzászólások: 
 
Harcsa István 

- jó példa a KSH-val való kapcsolat rendezésére, hogy a KSH elnöke 
– mint a Választmány megválasztott tagja – részt vesz a választmányi 
ülésen, 

- anyagi függetlenség biztosítására törekedni kell, pl. bekapcsolódás 
projektekbe, amely hozzájárulhat az MST pénzügyi támogatásához, 

- az Etikai Kódexet már korábban elfogadta a Közgyűlés beleértve az Etikai 
Bizottság felállítását is, 

- jelenlegi feladatunk, hogy életbe léptessük a Kódex alkalmazását.  
 

Végh Zoltán 
- az Etikai Kódexet elfogadtuk, – ha szükséges, a gyakorlati működés 

alapján majd módosíthatjuk,  
- nyitni kell kifelé, közös rendezvényeket kell szervezni, ily módon 

csökkenthetjük a költségeket is, nem lehetetlen, hogy pályázatok alapján is 
kaphatunk pénzügyi támogatást, 

- január 29-ei konferencia színvonala, tartalma nagyon jó volt, 
- fiatalok bevonásával ő is egyetért. 

 
Harcsa István 

- meg kellene teremteni a fiatalok fórumát, erre – korábbi – jó példák is 
vannak. 

 
Tokaji Ildikó 

- a külsők nem igazán ismerik az MST-t, nem tudják, hogyan lehetnek tagok, 
jobban kell kommunikálnunk. El kell menni az egyetemekre, fel kell venni a 
kapcsolatokat más szakmai szervezetekkel. (Megjegyzés: Herman Sándor 
ciklusában – az MST kapcsolatok kiépítése érdekében – Novák Zoltán személyesen 
felkereste a dunántúli egyetemeket.) 

 
Belyó Pál 

- a hazai statisztikai kultúra megteremtése, javítása az egyik legfontosabb 
feladatat, 

- Alkotó Ifjúság, Díj, és hasonló fórumok, segíthetik a fiatalok bevonását az 
MST munkájába, 

- az Együttműködési Megállapodás mielőbbi kidolgozásával egyetért, 
- az Etikai Kódex-ről néhány nagyon fontos gondolatot hallott, valóban el 

kellene kezdeni az életbe léptetését.   
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Próbáld Ákos 
- a Kódexet a Közgyűlés már korábban elfogadta, 
- amit tenni kell, meg kell választani az Etikai Bizottság elnökét. Javítani kell 

az MST kommunikációját, pl. a Hivatali honlapon is rendszeresen 
jelenjenek meg az MST hírei. 

 
Lakatos Miklós 

- a jó kommunikációra szükség van, 
- ülésekről, fórumokról színvonalas hírek kellenek – amennyiben a 

szakosztályok elékészítik az emlékeztetőket – a Statisztikai Szemle közzé 
teszi, 

- feladatot kellene adni fiatal munkatársaknak, konferencia, stb. beszámolók 
megírására (Megjegyzés: a 2010. január 29-i konferencia és közgyűlés emlékeztetője 
megírására Laczka Éva, Kincses Áront és Tóth Gézát kérte fel) 

- a statisztikai kultúra terjesztése, javítása alapvető feladatunk, 
- a párizsi kávéházi beszélgetések jó példát szolgáltathatnak az MST-nek is. 

A kávéházi beszélgetések résztvevői vegyesek, témák változatosak (pl. 
statisztika és a média, külföldi leányvállalatok, teljesítmény elszámolása, 
módszertanok, közérthetően), – hasonló rendezvényt az MST is 
megpróbálhat összehívni, 

- a fiatalokkal aktivizálása nem csak az MST esetében nehéz, kevés a 
fiatalok által írt cikk, cikkismertetés, stb. 

 
Telegdi László 

- ne felejtkezzünk meg arról, hogy az MST munka zöme a Szakosztályokban 
folyik, ezért a Szakosztályoknak sok feladatuk lenne, 

- szorosabb kapcsolat kellene az MTA Statisztikai Bizottsággal is. 
 
Süveges Éva 

- aktív internetes kommunikáció, kell, hogy a külsők is megismerjék az MST 
munkáját, 

- az információknak az egyetemistákhoz is el kellene jutni, 
- kereszt-linkek is fontosak lennének a rokon szervezetekkel. 

 
Soós Lőrinc összefoglalójában elmondta, hogy  

- sok jó ötlet hangzott el,  
- számos vélemény összecseng, a Választmány egyetértett az elkövetkező 

3 év programtervezetével, különös tekintettel  
- az MST-KSH közötti együttműködési megállapodás aláírásával, 
- és a Statisztikai Etikai Kódex életbe léptetésével.  

 
Budapest, 2010. március 2. 
 
 
 
 
 
 Laczka Éva sk. 


